



De Vries Tours Europe

Nyck De Vries' European tour continues and his talent emerges in each circuit where he races. Indeed, over the last few weeks, this young Dutch driver has won the second round of the German Championship, where he has reached the top of the overall ranking, and has left his mark on the European Championship by conquering two podiums!

**DJKM (KF3) - ROUND 2
WACKERSDORF (GERMANY)
RACE 1: WINNER
RACE 2: WINNER**

**FRENCH KF3 CHAMPIONSHIP
ROUND 4 - VARENNES (FRANCE)
RACE 1: 2nd PLACE
RACE 2: 3rd PLACE**

The international KF3 category where De Vries races is not particularly developed in the Netherlands, so Nyck has decided to face his opponents in the European Championship in other countries, in different championships. *"My team and I have decided to participate in all the races of the German Championship, on the fringe of major international events. The level is very high and there are pilots who rank among the best in the KF3 category. This is an excellent training ground and it offers new opportunities to win races".*

The Championship made its debut at Kerpen, in mid-April, on the same circuit where Michaël Schumacher started his karting career in the early 1980s! On that weekend, Nyck won a heat but was forced to withdraw in the other two. Forced to start from 29th position, he put in a noteworthy performance in the two finals and climbed first to 16th and then to 6th position with the second best time in the race.

On 24 and 25 May, Nyck went to Wackersdorf for the second round. This time, the Dutch pilot really showed his driving talent: pole position, victory in all his three qualifying heats and then victory in the two finals. At the wheel of his Zanardi-XTR, De Vries remains unbeaten and has reached the top of the Championship.

In addition to his increasingly accurate and effective driving, the 13-year pilot manages his races better and better. *"Of course performance is important", Nyck added "but if you want to win in karting, there are important elements to be taken into account, like strategy, overtaking or kart technique". At this level, his team increasingly appreciates the commitment of this pilot. "Nyck has learned to feel the performance of his chassis and engine" his technical entourage confirmed. "It is important to go in the right direction when you need to make adjustments".*

Nyck did not have much time to celebrate his victory in Germany, because he left for France only one week later. *"It was important to come to Varennes sur Allier, because this is the circuit that will host the European Championship in September. It remains the main objective for the season" Nyck stressed.*

Once again, his performance was up to expectations. After the second best time during timed practice, he soon found himself fighting against the future French Champion, Brandon Maisano. *"In race 1, Maisano managed to take a little bit of advantage from the start, while I was trying to leave the pack behind me. Then I posted the best lap and I was reaching him at the end of the race, but it was a bit risky to try to attack, therefore I kept my second position". At the end, the time gap was only seven hundredths on the finishing line.*

At Varennes, Nyck was indeed in a difficult situation, divided between his willingness to win and his desire not to disrupt the final of the French Championship. In race 2, he found himself in the trail of Maisano and De Ridder, in full fight for the title. It was a nice opportunity to take action, by Nyck De Vries wisely preferred to secure another podium. *"I am very satisfied with the weekend's results. Moreover, we had a race in dry weather on Saturday and one in the rain on Sunday. This allowed me to know the track in every condition and to gather precious technical information with a view to the European Championship". Confident of his talent, Nyck has also his head on his shoulders...*



NYCK DE VRIES - Postbus 297 - 8600 AG Sneek - The Netherlands



**DJKM (KF3) - 2^e ÉPREUVE
WACKERSDORF (ALLEMAGNE)
COURSE 1: VAINQUEUR
COURSE 2: VAINQUEUR**

**CHAMPIONNAT DE FRANCE
4^e ÉPREUVE - VARENNES (F)
COURSE 1: 2^e
COURSE 2: 3^e**



De Vries l'européen

La tournée européenne se poursuit pour Nyck De Vries, dont le talent s'exporte de circuit en circuit. Ainsi, ces dernières semaines, le jeune pilote Hollandais est allé gagner la seconde épreuve du championnat d'Allemagne, où il s'est hissé en tête du classement général, et a marqué de son empreinte sa présence au championnat de France en montant deux fois sur le podium !

La catégorie internationale KF3 dans laquelle roule De Vries n'est pas très développée aux Pays-Bas, si bien que Nyck a choisi d'affronter ses prochains adversaires du championnat d'Europe dans d'autres pays, dans différents championnats. *"Avec mon team, nous avons décidé de participer à l'intégralité du championnat d'Allemagne, en marge des grands rendez-vous internationaux. Le niveau y est très relevé et j'y retrouve des pilotes qui font partie des meilleurs de la catégorie KF3. C'est un excellent terrain d'entraînement et de nouvelles possibilités pour gagner des courses"* Le championnat a débuté mi-avril à Kerpen, sur le circuit où Michaël Schumacher a débuté en karting au début des années 80 ! Ce week-end là, Nyck a gagné une manche, mais a dû abandonner dans les deux autres. Contraint de s'élaner de la 29^e place, il se faisait remarquer lors des deux finales, en remontant successivement 16^e puis 6^e avec le deuxième temps en course.

Les 24 et 25 mai, Nyck s'est rendu à Wackersdorf pour la seconde épreuve. Cette fois, le Hollandais s'est livré à une véritable démonstration de pilotage: pole position, victoire dans ses trois manches de qualification et dans les deux finales. Au volant de son Zanardi-XTR, De Vries est resté invaincu en Allemagne et en a profité pour prendre la tête du championnat. En plus de son coup de volant toujours plus précis et efficace, le jeune pilote de 13 ans gère ses courses de mieux en mieux. *"La performance est une chose, poursuit Nyck, mais pour parvenir à gagner en karting, il faut aussi prendre en compte d'autres éléments, comme la stratégie, les dépassements et la technique du kart"*. A ce niveau, son équipe apprécie de plus en plus l'implication de son pilote. *"Nyck a appris à ressentir le comportement de son châssis et de son moteur, confirme son entourage technique. C'est important pour aller dans la bonne direction lorsqu'il faut régler le matériel"*.

Nyck n'a pas eu beaucoup de temps pour fêter sa victoire en Allemagne, puisqu'il prenait la direction de la France tout juste une semaine plus tard. *"Il était important de venir à Varennes sur Allier, car c'est sur ce circuit que se disputera le championnat d'Europe au mois de septembre. Ça reste l'objectif principal de la saison"*, soulignait Nyck.

Une fois de plus, la performance était au rendez-vous. Auteur du 2^e meilleur chrono, il s'est rapidement retrouvé à la lutte avec le futur champion de France, Brandon Maisano. *"Dans la première course, il a réussi à prendre un peu d'avance dès le départ, le temps que je m'extraie du peloton. Ensuite, j'ai signé le meilleur tour, je suis revenu sur lui en fin de course, mais il était un peu risqué de tenter une attaque et j'ai assuré la 2^e place"*. Finalement, l'écart fut de seulement sept centièmes sur la ligne d'arrivée.

A Varennes, il faut reconnaître que Nyck était dans une situation difficile, tiraillé entre sa volonté de vaincre, sans pour autant perturber le déroulement de la finale du championnat de France. Dans la Course 2, il s'est ainsi retrouvé dans le sillage de Maisano et De Ridder, en pleine explication pour le titre. L'opportunité de passer à l'action était belle, mais Nyck De Vries préférait assurer sagement un nouveau podium. *"Je suis très satisfait du résultat du week-end. En plus, nous avons eu une course sur le sec le samedi, puis une autre sous la pluie le dimanche. Ça m'a permis de reconnaître la piste dans toutes les conditions et d'accumuler de précieuses informations techniques en vue du championnat d'Europe"*. Sûr de son talent, Nyck a aussi la tête sur les épaules...

NYCK DE URIES - Postbus 297 - 8600 AG Sneek - The Netherlands

